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De 
brommende 
fietser 
 

 

Met school naar de bios. 

Julia moest na afloop naar huis. Het was al 

donker maar ik vind Julia wel cool, dus bood 

aan haar weg te brengen. Dat vond ze goed. 

Overmoedig stelde ik voor de kortere route 

door het Binnenveld te nemen. Er zijn daar 

alleen maar rustige weggetjes, toch?  

 

Bij het oversteken van de snelweg had ik nog 

vooral aandacht voor Julia. Achteraf had ik 

daar al kunnen zien dat het geen relaxed 

fietstochtje zou worden want er stond een 

giga rij auto9s te wachten om af te slaan het 

Binnenveld in.  

 

OMG! Voortdurend scheurden er ziek veel 

auto9s rakelings langs ons heen, vooral als er 

ook nog tegenliggers waren. Veel van die 

auto9s waren behoorlijk breed en reden 

volgens mij vet veel sneller dan toegestaan. 

We moesten voortdurend achter elkaar 

fietsen 3 echt niet chill.  

 

Bij Julia aangekomen deed haar moeder de 

deur open. Ze wenste me een veilige 

terugtocht en toen begon het nog te regenen 

ook. Balen. Nou ja, capuchon op en oortjes in 

en toen ging het wel. Behalve toen ik bijna die 

man aanreed die zijn hond op de weg uitliet. 

 

Een paar dagen later ging ik even bij oma-

Fietsersbond langs en natuurlijk vroeg ze naar 

school. Ik had nog geen zin haar van Julia te 

vertellen maar vroeg naar haar eigen 

herinneringen aan het Binnenveld. Vroeger 

was het echt een landbouwgebied, vertelde 

ze, maar de drukte van nu verraste haar niet. 

Ze dook in een kast en kwam met een stapel 

oude documenten en krantenknipsels terug. 

Vooral een papieren fietsersbond-rapport uit 

1988 (!) vond ik vet: ook toen al was er, 

volgens de titel, <te veel verkeer(d)= in het 

(really?) <rust/stiltegebied=.  

Veel wegen waren toen al overbelast door 

sluipverkeer hoewel de auto9s volgens oma 

veel kleiner waren 3 en tractoren helemaal. 

Bovendien heeft, volgens de kaartjes in het 

rapport, Veenendaal haar deel van het 

Binnenveld volgebouwd en ook Wageningen 

heeft een enorm stuk van het groene gebied 

versteend zoals bleek toen ik die zwart/wit 

kaartjes vergeleek met google maps op mijn 

telefoon. Ik was echt flabbergasted dat het 

gebied dus blijkbaar helemaal vol gerommeld 

wordt. Hallo, gemeentes!? Waar waren jullie 

de afgelopen 35 jaar!? En toen kwam een 

vriendin van oma langs die in De Kraats bleek  

 

te wonen. Zij bevestigde het verhaal en 

vertelde dat haar kleinzoon Sem niet naar 

school mag fietsen. Zijn ouders brengen en 

halen hem met de auto (!). Hij mag ook niet 

meer op straat spelen of naar vriendjes door 

gebrek aan fietsvoorzieningen. Boos vertelde 

ze dat er vorig jaar een weg opnieuw 

geasfalteerd is waarbij de fietsstroken, die al 

smal waren, niet opnieuw aangebracht zijn! 

En zelf laat ze haar hond tegenwoordig in de 

tuin uit omdat ze bang is voor alle 

bouwverkeer dat langs haar boerderij 

dendert. Dat schijnt niet te mogen maar een 

bord 8verboden voor vrachtwagens9 is 

weggehaald.  

 

En vorige week maakte ik echt iets belachelijks 

mee: mijn tante uit Amsterdam nam ons met 

de auto mee naar Rhenen. Zij was daar nooit 

geweest dus zette ze haar navigatie aan. Tot 

mijn verbazing leidde dat ons het Binnenveld 

in! Ja, dikke doei! Ik kon haar nog net 

overtuigen via de autoweg te gaan, volgens 

mijn telefoon een 8omweg9 van 1 minuut. Dan 

is het toch cruel om over smalle weggetjes 

door het donkere Binnenveld te rijden!? Denk 

toch eens aan Sem allemaal! 

  

Binnenveld? Binnen blijven! 
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Speerpunten voor 2024 
 

In 2024 spelen vier grote ontwikkelingen. We 

gaan ze hieronder in vogelvlucht langs. De 

rode draad is veilig op de fiets; ook bij de 

kleine ontwikkelingen in de gemeente blijven 

we in 2024 veel nadruk leggen op veiligheid 

voor iedereen in het verkeer, met name voor 

de zwakkere verkeersdeelnemers.  

 

Station en Stationsweg 

Nu het station gereed is, wordt de 

Stationsweg omgebouwd tot fietsstraat. De 

oude voetgangerstunnel wordt een fietstunnel 

aansluitend op de Stationsweg, die zodoende 

een onderdeel wordt van de Doorfietsroute 

(DFR) Ede-Wageningen. Zoals al in het 

jaarverslag vermeld is op de DFR de oversteek 

van de Emmalaan een groot knelpunt. De 

wethouder heeft dat in een interview met 

omroep XON ruiterlijk toegegeven.  

De Fietsersbond heeft in februari 2024, 

uitgedaagd door de gemeente, oplossingen 

voorgesteld: met name voorrang voor de 

overstekende fietsers, in plaats van auto9s, en 

verkeerslichten. Helaas heeft de gemeente 

beide oplossingen afgewezen. 

 

Agenda Fiets 

Eind 2023 is het vervolg op het Fietsplan 2016 

in conceptversie verschenen, onder de nieuwe 

naam 8Agenda Fiets9. De Fietsersbond heeft 

commentaar op het concept kunnen leveren. 

Kort samengevat: de plannen zijn goed, al 

hadden ze van de Fietsersbond verder mogen 

gaan. Nu komt het aan op daadkracht en de 

plannen niet laten verwateren. Wat de 

daadkracht betreft pleit de Fietsersbond 

ervoor om de grote projecten zo te plannen 

dat ze één voor één en aansluitend worden 

uitgevoerd. Hierbij bevelen we aan om de 

langzaam verkeersbrug vanaf het WFC-terrein 

over de Klinkenbergerweg naar het 

Noordplein als eerste project zo snel mogelijk 

ter hand ter nemen. De plannen liggen klaar 

en de brug is erg hard nodig, nu het station 

gereed is (met de noordelijke uitgang bij de 

Friso-kazerne) en het WFC-terrein in 

toenemende mate bewoond raakt.  

 

Kernhem-Noord 

Voor de toekomstige wijk Kernhem-Noord is 

in april het 8Ambitiedocument Kernhem 

Noord9 verschenen. Dat document is in juni 

2023 goedgekeurd door de gemeenteraad. De 

verdere uitwerking moet leiden tot een 

Integraal Ontwikkelingsplan en, later, een 

Omgevingsplan. De Fietsersbond blijft hierbij 

betrokken; onze inzet is dat de goede ambities 

in het ambitiedocument niet verwateren.  

 

Binnenveld 

Het gebiedsproces voor het Binnenveld is in 

een 8pauzestand9 terechtgekomen. In plaats 

daarvan is de gemeente begonnen aan een 

traject om in de tussentijd de verkeers- 

veiligheid in het Binnenveld te verbeteren. Op 

27 februari heeft de gemeente een bewoners- 

avond georganiseerd en is een werkgroep 

gestart om maatregelen te verkennen voor 

het verbeteren van de verkeersveiligheid. De 

Fietsersbond neemt deel aan deze werkgroep.  

 

Kerngroep Fietsersbond Ede 

 

 

Redactioneel 
 

Fietsen wordt onveiliger: het aantal dodelijke 

slachtoffers is landelijk gestegen van 200 in 

2012 naar 291 in 2022. Twee derde van de 

verkeersgewonden die op de spoedeisende 

hulp belanden zijn fietsers. Voor de landelijke 

Fietsersbond is fietsveiligheid daarom top- 

prioriteit in 2024. In deze Fietsbel ook veel 

aandacht voor dit onderwerp. In de Top 10 

Gevaarpunten zetten we de belangrijkste 

knelpunten op een rij en elders zoomen we in 

op twee van die knelpunten. 8De brommende 

fietser9 (nieuwe column) laat een kritisch 

geluid met een knipoog horen. Verder is er in 

dit voorjaarsnummer naast de vaste rubrieken 

aandacht voor het jaarverslag, de speerpunten 

voor 2024 en de komende ALV. 
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Top 10 Gevaarpunten  
 
Om wat meer focus aan te brengen in onze inzet 

voor fietsveiligheid introduceren we een Top 10 

Gevaarpunten voor fietsers. We hopen dat dit ook 

meer overzicht geeft. Uiteraard houden we ook 

aandacht voor de overige gevaarpunten. 

 

 

Nr Omschrijving* Categorie Toelichting/actueel 

1 Oude Bennekomseweg, oversteek 

met Emmalaan. Nu, en in de 

toekomst tot er een tunnel ligt (59). 

Overbodige hinder 

tijdens bouw-

werkzaamheden 

 

2 Heelsumseweg, oversteekbaarheid, 

slechte fietspaden en medegebruik 

door voetgangers (41, 43, 44, 46). 

Gevaarlijke oversteek 

Slecht wegdek 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

Lees meer over de petitie naar 

aanleiding van de gevaarlijke 

oversteek op pagina 5. 

3 Rozenplein: kruising van doorgaand 

fietspad en toegang tot parkeerplaats 

voor auto9s (38). 

Parkeerhinder op 

fietsstroken of -paden 

 

4 Meulunterseweg en andere wegen in 

het buitengebied zoals het Binnen- 

veld waar structureel te hard wordt 

gereden (70, 69). 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

Snelheid buitengebied 

Lees meer over het Binnenveld in 

het artikel van Annejan Jager. 

5 Molenstraat Ede Centrum tussen 

spoorwegovergang en 

Bunschoterweg (58). 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

 

6 Klinkenbergerweg: smalle fiets- 

stroken, onoverzichtelijke oversteek-

punten i.r.t. druk verkeer en 

maximumsnelheid van 50 km/u. 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

Gevaarlijke oversteek 

Voorstel: gemotoriseerd verkeer 

zo veel mogelijk via Generaal 

Hackettlaan te leiden, bijv. door 

routeplanners te benaderen. 

7 Arnhemseweg Otterlo: gevaarlijke 

weg voor voetgangers en fietsers 

door druk verkeer en ontbreken van 

veilige oversteekmogelijkheden (82). 

Gevaarlijke oversteek 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

Zie ook artikel over Otterlo. 

8 Doesburgermolenweg en andere 

fietspaden in buitengebied (bijv. Dr. 

Hoolboomweg). 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

Gemeente Ede heeft een plan, 

status onbekend. 

9 Julianastraat in Harskamp; onveilige 

wegversmalling (en andere 

vergelijkbare situaties (62). 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

 

10 Fietspad Keesomstraat en Dreeslaan, 

aan westkant tussen Einsteinstraat en 

Laan der VN is niet tweerichting (48). 

Ontbrekend of te smal 

fietspad 

 

 

*  Nummer verwijst naar knel-en verbeterpunten op de website (ede.fietsersbond.nl) 
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Gevaarlijke oversteek 

Heelsumseweg Bennekom 

8Je voelt je niet veil ig9

 
Gevaarlijke verkeerssituaties kunnen jarenlang 

bestaan zonder dat er, ondanks initiatieven 

van bewoners en toezeggingen van de 

gemeente, daadwerkelijk iets verandert. En 

dan staan er toch weer mensen op die in actie 

komen en anderen mobiliseren. 

 

Petitie 

We gingen in gesprek met Monique Gulickx en 

Joost van Munster. Zij zijn een petitie gestart 

waarmee de gemeente (opnieuw) dringend 

wordt opgeroepen om maatregelen te nemen 

voor een veiliger oversteek voor fietsers en 

voetgangers van het kruispunt 

Heelsumseweg-Selterkampweg-Diedenweg.  

Ze ondervinden zelf hoe gevaarlijk deze 

oversteek is als ze met hun kinderen naar 

school fietsen en dat was de directe 

aanleiding om in actie te komen. Inmiddels 

hebben ruim 160 buurtbewoners en anderen 

die dit initiatief ondersteunen, de petitie 

ondertekend.  

Waarom is de oversteek zo gevaarlijk? 

De oversteek is onderdeel van een veel 

gebruikte doorgaande route voor voetgangers 

en fietsers, waaronder schoolgaande 

kinderen. Het kruispunt ligt in een bocht en 

fietsers en voetgangers die vanaf de Dieden- 

weg komen moeten gebruikmaken van een 

verkeersspiegel om auto9s aan te zien komen. 

Met regen en mist heb je echter weinig aan 

deze spiegel.  

8Je voelt je niet veilig tussen de twee rijbanen 

omdat er te weinig ruimte is en de auto9s die 

de Heelsumseweg oprijden hier ook gebruik 

van maken9. Vaak gaan deze auto9s op het  

 

fietspad van de Heelsumseweg staan en dat 

levert weer gevaarlijke situaties op voor 

fietsers die met een vaart de berg af komen.  

Op de Heelsumseweg wordt geregeld te hard 

gereden en ook dat maakt de oversteek er 

niet veiliger op. Voetgangers moeten een 

stukje op de weg lopen omdat de stoep 

gedeeltelijk ontbreekt. 

Naar aanleiding van de petitie besteedde de 

Gelderlander op 17 november aandacht aan 

deze situatie onder de kop Bennekommers 

willen af van gevaarlijke oversteek: 8Iedereen 

zie je twijfelen, schrikken of stilstaan9. 

 

Hoe nu verder? 

De petitie wordt eind maart of in april aan- 

geboden aan de gemeente. Mogelijk kun je de 

petitie nog ondertekenen met deze link: 

https://petities.nl/petitions/maak-het-

kruispunt-heelsumseweg-selterskampweg-

veilig?locale=nl 

Verder gaan de initiatiefnemers in gesprek 

met de Dorpsraad en Veilig Verkeer Nederland 

om meer zicht te krijgen op mogelijke 

maatregelen. 

 

Jan Vermeer en Ello Weits 
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Persoonlijk: 8Fietsersbond Ede: een leuke club om bij aan te sluiten9

 

 

In deze rubriek komt een lid van onze afdeling 

aan het woord.  

Leo Langeveld is lid van de kerngroep. 

 

Leo ontvangt mij in zijn appartement in het 

centrum van Ede. De laptop staat op een 

prominente plek en er liggen allerlei 

documenten. Hier wordt gewerkt en dat 

wordt ook wel duidelijk uit het gesprek. 

Leo was in zijn werkzame leven actief als 

microbioloog bij de NIZO in Ede. Dat 

werkzame leven ging door na zijn pensioen en 

dat is niet onopgemerkt gebleven. Twee jaar 

geleden ontving Leo uit handen van de 

burgemeester een Koninklijke onderscheiding.  

In Fietsbel 68 is daar aandacht aan besteed.  

Tuinieren is nog steeds zijn hobby, als het 

voorjaar is, is Leo weer te vinden in zijn 

volkstuin. Hij is trouwens ook jarenlang actief 

geweest voor de vereniging van amateur-

tuinders (VAT-Ede). Daar raakte hij 8toevallig9 

bij betrokken. Hij wijst me nog op de groentes 

die hij in de wintermaanden bewaart op zijn 

balkon. Zo eet hij het hele jaar door uit eigen 

tuin. Hij is dankbaar dat hij op zijn leeftijd nog 

zo fit is en benadrukt dat dat niet zijn 

verdienste is. 

 

Leo werd in 1987 lid van de Fietsersbond en 

via de fietsverlichtingsactie raakte hij 

betrokken bij de lokale afdeling waarvan hij 

sinds 2003 secretaris is. Hij vond het een leuke 

club om bij aan te sluiten, met een goede 

sfeer en, niet in de laatste plaats, een club die 

nuttig werk deed en doet. En Leo is een 

fervent fietser, hij vertelt over de spontane 

fietstocht die hij vorig jaar nog ondernam (via 

Schoonhoven en Afsluitdijk) naar Leeuwarden. 

En hij laat me nog een prachtig boek zien met 

een verslag van een fietsvakantie met zijn 

broer naar de bron van de Maas. 

 

Leo is een man van de praktijk. Hij heeft 

minder affiniteit met de politiek maar is wel 

bij allerlei vormen van overleg betrokken. Hij 

fietst veel door de gemeente om verkeers- 

situaties en knelpunten voor fietsers zelf te 

bekijken.  

Door de jaren heen heeft de inzet van de 

Fietsersbond zeker vruchten afgeworpen. Een 

recent resultaat waar Leo bij betrokken was, is 

de westelijke Noord-Zuid fietsroute van 

Kernhem naar de Koekeltse Boslaan. 

Het valt Leo op dat er nog veel kan worden 

verbeterd aan de bewegwijzering, hij somt 

moeiteloos een aantal voorbeelden op. 

Fietsen staat in de gemeente Ede niet op de 

eerste plaats; dat merk je ook aan de vele 

kleine dingen die blijven liggen of niet worden 

afgemaakt. Hij ziet Ede niet snel Fietsstad van 

Nederland worden maar hij is zeer zeker van 

mening dat we ernaar moeten blijven streven. 

 

Leo kijkt met veel genoegen terug op de 

driewielfietsdag die in september werd 

georganiseerd en waarvoor hij het initiatief 

nam. Op een aankondiging in Ede Stad en de 

Gelderlander kwamen 25 reacties van 

belangstellenden. Dankzij een goede samen- 

werking met bedrijven en financiële steun van 

de gemeente Ede werd deze dag een succes.  

Leo staat helemaal achter de visie van 

<Doortrappen=: het mogelijk maken en 

stimuleren dat mensen zo lang mogelijk 

blijven fietsen. 

Volgens mij is Leo daar een goed voorbeeld 

van& 

 

Jan Vermeer
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Buitengebied centraal  8Hier kan iedereen zichzelf zi jn9

O t t e r l o  
 
Dit is het derde artikel in een serie waarin we 

aandacht besteden aan de dorpen in het 

buitengebied van Ede.  

 

De Koeweg is de 

kortste route van 

Ede naar Otterlo 

maar de route 

via de Mossel is 

de mooiste. We 

namen de 

kortste route 

omdat we op tijd wilden komen en dat lukte&.  

Evert Groeneveld, voorzitter van Otterlo9s 

Belang, had ons bij restaurant de Waldhoorn 

in het centrum van het dorp uitgenodigd 

omdat daar het grootste knelpunt ligt voor 

fietsers en voetgangers.  

We raken meteen in gesprek met een 

bevlogen voorzitter die trots is op het dorp.  

 

Knelpunten voor voetgangers en fietsers 

Eerst kijken we naar de N310 die dwars door 

het dorp loopt. Door het drukke verkeer en 

het ontbreken van veilige oversteek- 

mogelijkheden voor voetgangers en fietsers is 

dit een gevaarlijke weg.  

Dit probleem speelt al jaren en er zijn al veel 

ambtenaren, beleidsmedewerkers en politici 

van gemeente en provincie op bezoek 

geweest. Omroep Gelderland besteedde vorig 

jaar nog uitgebreid aandacht aan deze 

situatie. Tot nu toe heeft dit alles nog niet tot 

actie geleid. Evert erkent dat de oplossing 

complex is. Maar hij is hoopvol gestemd 

omdat er door de aanhoudende vraag om  

 

aandacht iets in beweging komt. In het kader 

van het Gebiedsproces Otterlo (waar we later 

op terugkomen) worden nu oplossingen 

uitgewerkt en de provincie gaat als onderdeel 

van een stappenplan aan de slag met 

oplossingen voor de korte termijn.  

 

We fietsen door naar de aansluiting van de 

Hoenderloseweg op de Apeldoornseweg 

(N304). Deze aansluiting wordt in 2025 

aangepast zodat het verkeer naar Park De 

Hoge Veluwe via de Hoenderloseweg wordt 

geleid. Het autoverkeer in de Dorpsstraat zal 

hierdoor drastisch afnemen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Otterlo9s Belang 

In hotel de Sterrenberg neemt Evert ons 

verder mee in het werk van de dorpsraad, de 

ontwikkelingen rond het gebiedsproces en, 

niet in de laatste plaats, het mooie van 

Otterlo. 

De dorpsraad ontwikkelt zich steeds meer tot 

een platform waarin initiatieven worden 

gestimuleerd en afgestemd. Een voorbeeld is 

het initiatief om Koningsdag nieuw leven in te 

blazen.  

Naast verkeer zijn wonen en zorg belangrijke 

thema9s waar Otterlo9s Belang zich voor inzet. 

Voor de vitaliteit van het dorp is het belangrijk 

dat er woningen zijn voor nieuwe generaties 

en dat er voorzieningen zijn en blijven als 

winkels, dorpshuis en sporthal. Daar worden 

nu belangrijke stappen in gezet. 

Ook in Otterlo ontbreekt er een laag tussen 

thuiszorg en verpleeghuis. Een mooie 

ontwikkeling is de Dorpscoöperatie: een 
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professional en vrijwilligers beoordelen 

hulpvragen en zoeken naar de beste 

oplossing.  

Evert wijst nog op de diverse samenstelling 

van Otterlo9s Belang: mannen en vrouwen en 

jong en oud zijn vertegenwoordigd. Jongeren 

brengen een eigen dynamiek en stimuleren 

social media als communicatiemiddel. 

 

Gebiedsproces 

Er zijn goede contacten met de gemeente Ede. 

Afhankelijk van het onderwerp zoekt de 

dorpsraad contact met een wethouder of 

ambtenaar en men ervaart geen afstand. 

Een mooi voorbeeld van samenwerking is het 

Gebiedsproces, dit is een uitwerking van de 

Omgevingsvisie waarvoor Otterlo pilot is voor 

de gemeente Ede. Dat proces heeft 

geresulteerd in Gebiedsprogramma Otterlo 

2040 met een visie en concrete maatregelen.  

Een greep uit de inhoud: 

Otterlo is een toeristische trekpleister en wil 

dit ook graag blijven. Maar de grenzen van het 

toerisme zijn bereikt. Hoe herstel je de balans 

tussen drukte en rust in het dorp en tussen 

natuur en belastende activiteit? Hoe geef je 

meer ruimte aan fietsers en voetgangers?  

 

Nu komt het aan op de uitvoering van de 

voorgestelde maatregelen en dat is altijd een 

spannend proces. Maar men is positief 

gestemd over de samenwerking met de 

ambtenaren die aan het uitvoerings- 

programma werken. 

Otterlo, een aantrekkelijk dorp om te wonen 

Evert heeft aan het begin van ons gesprek al 

aangegeven dat dit niet een verhaal moet 

worden dat alleen over knelpunten en 

problemen gaat. De vraag waarom Otterlo een 

aantrekkelijk dorp is om te wonen is al vaker 

gesteld. Wat is kenmerkend voor Otterlo? 

Dan kun je heel veel dingen noemen maar 

Evert denkt toch in de eerste plaats aan de 

mensen. Otterlo is een open gemeenschap 

met een open sfeer waar iedere inwoner 

zichzelf kan zijn. Nieuwkomers zijn echt 

welkom en worden uitgenodigd om mee te 

doen. Dat maakt Otterlo, naast zaken als een 

mooie natuur en een gezellig centrum, tot een 

fijne plek om te wonen. 

 

Als mooiste plekje van Otterlo noemt Evert 

natuurgebied Mossel. Een uitspanning met 

historie midden in de natuur en een 

trekpleister voor veel fietsers en wandelaars. 

Op de terugweg naar Ede overwegen we om 

via de Mossel te fietsen maar een naderende 

regenbui doet ons besluiten om toch maar 

weer de kortste route te nemen& 

 

 

Rob Hof en Jan Vermeer 
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Fiets en techniek  De rem: onmisbare schakel 

 

 
Het <weggooien= van energie: de rem. Maar 

wel broodnodig& 

Het is wat: je hebt zojuist de benodigde 

snelheid opgebouwd, al dan niet met zweet 

gepaard gaande en plots komt er een voertuig 

van rechts, een spelend kind dat achter een 

bal aanrent. Dat wordt knijpen in- of trappen 

op de rem en de zojuist opgebouwde energie 

verdwijnt in het remsysteem. 

Vroeger& Op de hoge bi, de fiets van vóór 

1885 zat hooguit een rem als een soort van 

schoenlepel welke op de band gedrukt werd. 

En verder tegen de draairichting in terug- 

trappen, want het was een fixie, oftewel: een 

doortrapper. Maar of dit nu het toppunt van 

veilig remmen was&. 

 

Niet lang na de introductie van het 

traditionele driehoekframe deed een 

onderhoudsarme en meer veilige rem zijn 

intrede: de terugtraprem. 

Een nieuwe fiets in het goedkopere segment 

wordt tegenwoordig vaak standaard geleverd 

met minimaal een 3-speed versnellingsnaaf 

waar meestal geen terugtrapgedeelte in zit. 

Dit heeft de terugtraprem wat naar de 

achtergrond gedreven. De voordelen waren 

dat de terugtraprem nagenoeg onderhoudsvrij 

was. De nadelen zijn groter: bij hogere 

snelheden in combinatie met bergafwaarts 

rijden kan de naaf een enorme hitte 

ontwikkelen. Daarnaast moeten de trappers in 

optimale positie staan om krachtig te kunnen 

remmen. In het slechtste geval moet je bijna 

een hele omwenteling van de cranks maken 

en dat kost tijd. Tijd die bij een paniekstop 

vaak niet voorhanden is. En wat te doen bij 

een afgelopen ketting of kettingbreuk in een 

<afzink=& Ik moet er niet aan denken. 

 

Voor extra veiligheid kon je een handrem op 

het voorwiel monteren zodat beide wielen 

geremd zijn. Ik kan mij herinneren dat in 

België de oer-Hollandse fiets met slechts één 

geremd wiel niet eens toegestaan was. Bij een 

gemonteerde voorrem mocht je tóch legaal de 

grens oversteken. 

Welke remsystemen zijn er door de jaren 

heen op de fiets gemonteerd? 

 

Handremmen met blokjes 

De handrem met hardrubberen blokjes tegen 

de velg met direct genoemd HET nadeel van 

dit systeem: meer onderhouds- en slijtage-

gevoelig en bij drijfnatte wielen duurt het 

even voor de 

blokjes stevig 

pakken op de 

velg: het zgn. 

<droogremmen=. 

Weinmann was 

ooit een grote 

speler op dit 

gebied. 

 

V-brake 

De V-brake is feitelijk een wat verbeterde 

versie van de traditionele handrem. 

Op voor- en achtervork bevinden zich nokjes 

waarop de remhefbomen gemonteerd zijn. 

Er kan een grotere en meer gelijkmatige 

kracht op de velg worden uitgeoefend. 

In het begin werd de V-brake veel gemonteerd 

op hybridefietsen en randonneurs 

(vakantiefietsen). 

Een betrouwbaar systeem met het bekende 

nadeel van natte velgen, en bij slecht weer 

bovenmatige slijtage van de blokjes en de 

velgen die als remschijf fungeren. 

 

Cantilever rem 

Niet meer zoveel toegepast maar 

beschikkende over een krachtige remwerking. 

Ook wel centerpull rem genoemd. Vanwege 

de afbeelding behoeft dit geen nadere 

toelichting. Je ziet dit systeem nog wel eens 

op hybride fietsen 

en vroeger bij de 

profs op 

veldrijfietsen. 
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De trommelrem en de rollerbrake 

Wie kent 8m niet, de trommelrem, 

gemonteerd op zo9n oerdegelijke Gazelle? 

Deze rem is in 2 bedieningsuitvoeringen 

leverbaar: met stangen en, in een lichtere 

uitvoering, met traditionele remhendels en 

kabels. Voordeel van het stangenstelsel is dat 

je maar met één hand hoeft te knijpen om 

beide wielen geremd te krijgen. Handig dat je 

dan één hand vrij hebt om te appen&. Nee, 

niet doen!  Goed afstellen kan nog weleens 

een uitdaging zijn. Een ander voordeel is 

uiteraard het zeer geringe onderhoud: de 

remsegmenten gaan in de regel een fietsleven 

lang mee. 

Een goed alternatief voor de trommelrem is 

de rollerbrake die lijkt op de aloude 

trommelrem. In de rollerbrake zit een 

gekarteld wiel dat wordt gedraaid wanneer de 

fietser in de rem knijpt. De metalen schijfjes, 

oftewel de rollers, zitten in dit gekartelde wiel. 

Hiervan is dan ook de naam van dit type rem 

afgeleid. Wanneer je de rem inknijpt dan 

duwen de rollers tegen de remschoen aan. De 

montage is eenvoudiger en het gewicht is iets 

lager dan de trommelrem. 

Is er überhaupt onderhoud gewenst aan de 

rollerbrake? Jazeker, op gezette tijden, ca. 1 x 

per jaar en afhankelijk van het gebruik dienen 

de rollers gesmeerd te worden met speciaal 

rollerbrakevet wat je er na het verwijderen 

van het stofdopje simpel inspuit. Wél specifiek 

rollerbrakevet toepassen: dit is heel dik en 

hittebestendig vet. 

 

Nadeel van beide systemen is uiteraard het 

gewicht, waarbij de rollerbrake het wint van 

de trommelversie. 

 

We gaan mee in de vaart der volkeren, de 

hydraulische rem! 

Hydraulische remmen vonden in den beginne 

nog maar matig aftrek, maar zijn inmiddels 

gemeengoed geworden. Geen gedoe met 

binnen- en buitenkabels meer en vanwege de 

hydrauliek kan met geringe kracht een 

verhoudingsgewijs grote remkracht op velg of 

schijf worden uitgeoefend. 

Er zijn simpelweg 2 systemen: remmen op de 

velg of op de in het wiel gemonteerde schijf. 

De werking is simpel: bij het remmen pomp je 

een beetje hydraulische, meestal minerale olie 

onder druk de remleiding in. De olie zorgt voor 

het bewegen van de remcilinder die op zijn 

beurt de remblokjes tegen resp. de schijf of 

velg drukt.  

Het systeem is 

relatief licht in 

gewicht en zeker 

bij de schijf- 

uitvoering is het 

remmen bij nat 

weer héél 

onmiddellijk: geen <droogremmen=. 

Zijn er ook nadelen? Zeker wel. De hydrauliek 

werkt met zeer kleine toleranties en 

onderhoud kun je in veel gevallen beter aan 

de specialist overlaten. Ook is er het een en 

ander aan speciaal gereedschap vereist. Denk 

hierbij aan het ontluchten van het systeem. 

Voelt het remmen wat sponzig aan, dan is het 

meestal tijd voor ontluchten. En bij de 

schijfversie is piepen der schijven een veel 

gehoorde klacht. Vaak is een filmpje van 

vettigheid op de schijf de aanleiding. Schijven 

en blokken zijn wars van welke vorm van vet 

of olie dan ook.  

Wat te doen bij piepende schijven? 

De blokken demonteren en deze goed 

opschuren en met remreiniger ontvetten. Een 

mogelijke remedie is het monteren van 

blokjes met een andere hardheid. En niet 

vergeten: goed inremmen van de nieuwe 

blokken. Dat laatste wordt óf een aanslag op 

je conditie óf even bij de fietsenmaker 

langsrijden voor plaatsing in de rollenbank. 

Deze handeling wordt (ook bij opleveren van 

nieuwe fietsen) nog wel eens <vergeten=. 

 

Ten slotte: bij enige twijfel niet zelf aan je 

remsysteem sleutelen. Het zijn per slot je 

remmen& Veiligheid voorop! 

 

 

Frank Giezen  
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Het Binnenveld 
Onvei l ig  f ietsen en wandelen 
 

Het Binnenveld is voor de Fietsersbond Ede 

een terugkerend thema. Al tientallen jaren 

staat dit gebied op onze agenda, onder andere 

vanwege het ontbreken van fietspaden op de 

doorgaande routes. Daarnaast worden de 

woonkernen rondom het Binnenveld steeds 

groter en de doorgaande wegen die zouden 

moeten zorgen dat het verkeer om het 

Binnenveld heen gaat, steeds voller.  

De A12 is natuurlijk al erg druk, maar dat geldt 

ook voor de oostelijke rondweg van 

Veenendaal, de N233 die daarna doorgaat 

naar Rhenen, de N225 tussen Rhenen en 

Wageningen en tenslotte de verbinding tussen 

Wageningen en Ede langs Bennekom, de 

Mansholt-/Dr. W. Dreeslaan (N781). 

Doordat deze wegen vollopen zoeken de 

automobilisten steeds vaker een kortere en 

snellere route, via het Binnenveld. 

 

Geschiedenis 

Zoals al gezegd zijn deze problemen en 

gegevens niet nieuw. Fietsersbond Ede heeft 

al in 1988 samen met de andere afdelingen 

rond het Binnenveld een rapport geschreven 

getiteld: <Het Binnenveld: te veel verkeer(d)!=. 

Het rapport bepleit om te stoppen met het 

verder aantasten van het Binnenveld en doet 

voorstellen om het niet-bestemmingsverkeer 

te verminderen en de veiligheid voor fietsers 

te verbeteren.  

Er speelden in die tijd ook nog zaken als <De 

Maanderplas= (recreatieplas ontstaan door 

zandwinning voor de toen nog aan te leggen 

A30) en een <Village Indonesia= (pretpark 

tussen de A12 en Bennekom in). Die zijn er 

niet gekomen. Ook het geplande doortrekken 

van de A30 naar de A15 via Rhenen is 

(gelukkig) nooit uitgevoerd. Geplande 

uitbreidingen (industrie/universiteit/woon-

wijken/rondwegen/snelwegen) richting het 

Binnenveld van de vier omliggende 

gemeenten zijn echter (bijna) allemaal wel 

gerealiseerd. In een gezamenlijke publicatie 

van vier Groen Links afdelingen over het 

Binnenveld uit 1989 (ook genoemd in het 

rapport van de Fietsersbond) werd vermeld 

dat de overheid weinig doortastend optrad 

tegen ontwikkelingen die het landschappelijk 

karakter van het Binnenveld aantasten en die 

zorgen voor extra verkeer. Er werd bij- 

voorbeeld geageerd tegen de <toeristische 

routes= van de ANW(ielrijders) B(ond) door 

het Binnenveld. 

 

Drukke routes 

De drukke Maanderdijk-Meentdijk route gaat 

van Oost naar West en vice versa tussen Ede 

en Veenendaal. In Noord-Zuidrichting wordt 

vooral de Zuiderkade veel gebruikt. Ook de 

school met de Bijbel <De Kraats= zorgt voor 

veel verkeer van ouders die hun kinderen in 

de ochtend wegbrengen. Aan de zuidzijde van 

het Binnenveld is er veel verkeer vanuit 

Achterberg waar veel mensen een ontheffing 

hebben om dwars door het Binnenveld te 

mogen rijden. Uit cijfers van de gemeente Ede 

uit 2022 blijkt dat er dagelijks minimaal 1100 

auto9s door het Binnenveld rijden die als 

sluipverkeer gekenmerkt kunnen worden.  

De schrijver van dit stuk fietst al bijna 10 jaar 

van Ede naar Veenendaal voor woon-werk 

verkeer en het is merkbaar drukker geworden. 

Meer verkeer naar school <De Kraats=, maar 

ook veel meer verkeer door de nieuw 

gebouwde wijk in Veenendaal-Oost. En deze 

wijk zal nog uitgebreid worden ook! Voor de 

toekomst bestaan er zelfs plannen om vanuit 
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Ede en misschien ook wel andere woonkernen 

verder te bouwen het Binnenveld in! 

Oplossingen? 

Deze situatie is al vele jaren onveranderd, wel 

zijn er in het verleden wegen afgesloten 

geweest voor autoverkeer, maar uiteindelijk is 

het Binnenveld nog steeds goed bereikbaar en 

te doorkruisen met de auto.  

Er lijkt echter wat te veranderen! In 2023 zijn 

actieve bewoners (Dicky Evertsen en Arlette 

Lens) een handtekeningenactie gestart om het 

sluipverkeer onder aandacht te brengen bij de 

gemeente Ede. De 350 benodigde hand- 

tekeningen voor een dergelijk burgerinitiatief 

zijn met hard werken binnengehaald en 

inmiddels is het onderwerp op de agenda 

gezet bij het College en de Raad. Helaas zijn er 

na gedane toezeggingen nog niet echt 

concrete zaken veranderd. De actieve 

bewoners richten de pijlen vooral op het veilig 

fietsen van schoolkinderen in het Binnenveld. 

Zelf brengt een van hen haar kleinkind elke 

dag naar basisschool <De Kraats=. Over enige 

tijd verwacht ze dat haar kleindochter zelf 

naar school wil fietsen, maar voorlopig voelt 

dat niet veilig! 

Naast het drukker wordende verkeer, is het 

natuurlijk gewoon niet van deze tijd dat 

fietsers op dezelfde smalle weg moeten 

fietsen als (vracht)auto9s die 60 km/uur rijden. 

Als ze dat al rijden, want veelal wordt er 

sneller gereden. In de bebouwde kom 

probeert de Fietsersbond al jaren de snelheid 

op wegen waar fietsers de weg moeten delen 

met auto9s naar beneden te krijgen (30 

km/uur). Dat is in het Binnenveld ook nodig. 

Natuurlijk is er voorkeur voor vrij liggende 

fietspaden, maar dat lijkt in de gemeente Ede 

op dit moment niet echt een haalbare kaart. 

Een oplossing waar Evertsen en Lens op 

zinnen is simpel (uit edesevos.nl, 19 oktober 

2023): <Wat wij heel graag willen is dat 9s 

ochtends tussen 6 en 9 uur en 9s middags 

tussen half 4 en 7 uur het Binnenveld alleen 

maar toegankelijk is voor bestemmings- 

verkeer. Dat iedereen die hier moet zijn dat 

kan aantonen=. Maar ja, dan zegt wethouder 

Peter de Pater: <Dat is mooi, maar heel erg 

moeilijk. <Want dan moet er gehandhaafd 

worden en de politie heeft weinig uren.= Als je 

op voorhand al oplossingen uitsluit omdat 

<het moeilijk te handhaven is= komen we 

natuurlijk nergens. 

 

Werkgroep 

Op dinsdagavond 27 februari 2024 is er op 

initiatief van de gemeente door bureau XTNT 

een informatieavond georganiseerd over het 

Binnenveld in Pathé. Doel was om te 

inventariseren wat goed gaat en wat 

belangrijk is om te bewaren. Maar ook werd 

geïnventariseerd welke problemen bewoners 

en belanghebbenden ondervinden. 

Mensen konden zich opgeven voor een 

werkgroep die samen met deskundigen van 

bureau XTNT en gemeenteambtenaren gaat 

werken aan voorstellen voor verbetering van 

de verkeersveiligheid in het Binnenveld. 

Uiteraard probeert ook de Fietsersbond deel 

te nemen aan deze werkgroep. Dezelfde 

sessie is overigens ook gehouden door de 

gemeente Rhenen. Op het moment van 

schrijven is nog niet bekend wie er in deze 

werkgroep gaat komen. Het is de bedoeling 

dat de oplossingen voor de zomer worden 

gepresenteerd op een informatieavond. Aan 

de hand van deze voorstellen gaan de 

overheden dan kijken of er voldoende fondsen 

beschikbaar zijn voor de uitvoering.  

 

De noodzaak om eindelijk iets aan de 

verkeersveiligheid in het Binnenveld te doen, 

is de afgelopen 35 (!) jaar in elk geval alleen 

maar toegenomen. 

 

Annejan Jager  
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Jaarverslag 2023 
Fietsersbond afdeling Ede 
 

Rob Hof, Ello Weits en Leo Langeveld 

 

Ook 2023 was weer een veelbewogen 

fietsjaar. Veel tijd vroegen de perikelen 

rondom de aanleg van de zuidelijke Parklaan, 

inclusief de omleidingen voor de fietsers. 

Grootste knelpunt was en is de oversteek van 

de Emmalaan ter hoogte van de Oude 

Bennekomseweg. Maar er waren meer 

8hotspots9, zoals de Molenstraat in Ede en de 

Heelsumseweg in Bennekom. Naast deze 

acute zaken waren er ook de gebruikelijke 

rapporten en overleggen met de gemeente, 

buurafdelingen en anderen, gericht op 

lange(re) termijn.  

 

1 Oversteek Emmalaan 

De aanleg van de zuidelijke Parklaan heeft 

gezorgd voor veel overlast, voor het 

gemotoriseerde verkeer, maar ook voor de 

fietsers. Naar aanleiding van vele klachten 

hebben de Fietsersbonden van Ede en 

Wageningen een brief gestuurd naar de beide 

colleges van B&W. De klachten over de 

omleidingsroute voor fietsers gingen vooral 

over de diverse gevaarlijke oversteken, met 

name de oversteek van de Emmalaan, de 

Zandlaan en de Edeseweg (bij verlaten van het 

Streekpad). Ook waren er klachten over de 

slechte bereikbaarheid van de Enkawijk, de 

versmalling op het Streekpad en de slechte 

bebording. De XON (omroep voor het 

zuidelijke deel van de Gelderse Vallei) 

interviewde de Fietsersbond over de 

oversteek van de Emmalaan. 

 

Het gaat nu richting de afronding van de 

werkzaamheden, maar daarmee zullen de 

problemen niet voorbij zijn. Met name de 

oversteek van de Emmalaan blijft een hete 

aardappel. De geplande fietstunnel onder de 

Emmalaan laat nog vele jaren op zich 

wachten. Daar komt bij dat de aantallen 

fietsers met het gereedkomen van de 

Stationsweg als fietsstraat en de aansluitende 

spoortunnel, eind 2024, aanzienlijk zullen 

toenemen. Al met al is de oversteek van de 

Emmalaan een speerpunt voor 2024. 

2 Andere hotspots 

Er zijn meer gevaarlijke plekken in Ede. We 

noemen de Molenstraat, vooral daar waar zich 

de ingang van de parkeergarage bevindt en de 

fietsers welhaast van de weg worden geduwd. 

Verder is de Heelsumseweg in Bennekom het 

vermelden waard. De fietspaden langs deze 

weg zijn smal en hobbelig betegeld en 

fungeren ook nog als voetpad. Maar 

dramatisch is het oversteken van deze drukke 

weg, vooral bij de Diedenweg en de 

Selterskampweg. Zie ook het interview elders 

in deze Fietsbel. Hier vlakbij ligt een positieve 

ontwikkeling: de Kerkhoflaan in Bennekom is 

fietsstraat geworden!  

 

Niet te vergeten is de Meulunterseweg, een 

bochtige 60 km/u-weg met te smalle 

fietsstroken, waar veel te hard gereden wordt 

en veel ongelukken plaatsvinden. Frank Bron 

is begin september door XON geïnterviewd 

over deze weg. Zoek op youtube naar 

8Meulunterseweg + Fietsersbond9.  

 

Een overzicht van nog veel meer knelpunten 

vindt u op ede.fietsersbond.nl/knel-en-

verbeterpunten. Velen hebben al knelpunten 

voor dit overzicht aangedragen en ook de 

gemeente is er blij mee: verschillende 

verkeersborden zijn ge- of verplaatst, 

hinderpaaltjes weggehaald en oneffenheden 

in fietspaden gladgestreken dankzij deze 

meldingen. Blijf dus a.u.b. knelpunten 

doorgeven.  

 

3 Overleggen en rapporten 

Ook in 2023 heeft de kerngroep deelgenomen 

aan diverse overleggen met de gemeente, 

onder meer via participatietrajecten. In het 

voorjaar lag het zwaartepunt op Kernhem-

Noord: wordt deze grote nieuwe wijk goed en 

veilig bereikbaar per fiets?  

In de tweede helft van het jaar verschoof de 

aandacht naar twee voorbereidende 

projecten op verkeersgebied. Ten eerste 

speelt de invoering van 30 km/u op 

zogenaamde grijze wegen; 50 km/u-wegen die 

naast een beperkte verkeersfunctie ook een 

verblijfsfunctie hebben. Ten tweede is, na lang 

aandringen van de Fietsersbond, de aanzet 

gegeven tot het Uitvoeringsprogramma Fiets. 

Dit rapport geeft invulling aan de 8Koersnota 
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Mobiliteit9 waar wij ook aan bijgedragen 

hebben. Er komen nogal wat oudgedienden 

uit het Fietsplan van 2016 terug, bijv. de 

Lumière-/Marconitunnel, de tunnel onder 

N224 (bij de Amsterdamseweg) en de 

langzaam-verkeersbrug tussen WFC en 

Noordplein. Beide projecten zijn door de 

verkeersambtenaren gepresenteerd in de 

gemeenteraad op 15 februari 2024.  

 

In al deze projecten is het startpunt meestal 

prima (8Fiets op 19). Maar al bij het uitwerken 

van de principes komen andere belangen naar 

voren (autobereikbaarheid, OV-routes, 

bevoorrading winkels en bedrijven, nood- en 

huldiensten en financiën). We hebben hier- 

voor begrip maar dringen er wel op aan dat de 

fietsers bij de uitvoering van de plannen niet 

nog meer stappen terug moeten doen.  

 

Bij deze ontwikkelingen ligt er toch wel een 

zwaar accent op de stad Ede. De kerngroep 

heeft echter ook, via inspraak, bijgedragen 

aan diverse (kleinere) onderzoeken buiten de 

stad Ede. We noemen: de herinrichting van de 

Klomperweg in Lunteren, de Gebiedsaanpak 

Otterlo, de toekomstige fietsroutes die de 

spoorlijn Utrecht-Arnhem kruisen tussen 

Kievitsmeent 3 BTA12 (ProRail wil zo veel 

mogelijk spoorwegovergangen sluiten) en het 

groot onderhoud van N304 tussen Otterlo en 

de E30. Inmiddels lijkt, na alerteren door de 

Fietsersbond, de rechtstreekse fietsverbinding 

tussen het station Ede-Wageningen en het 

fietspad richting Arnhem, behouden.  

 

4 (Op) bezoek 

De redactie van de Fietsbel bezoekt één voor 

één de dorpsraden. In 2023 werden Wekerom 

en Lunteren bezocht, in dit nummer is er 

aandacht voor Otterlo. 

Op 23 september was de jaarlijkse leden-

fietstocht met leden. Deze voerde onder meer 

door het Binnenveld, hierover lees je meer in 

dit nummer. 

Dichter bij huis organiseerde de kerngroep, op 

een bloedhete donderdag 7 september, een 

Driewielfietsontdekdag bij Sporthal de Peppel. 

Deze werd een groot succes, mede dankzij de 

medewerking van de gemeente, private 

partijen en Sportcafé De Peppel. Er waren 16 

deelnemers. We moesten 9 mensen 

teleurstellen. Er komt een vervolg. 

 

 

5 Financiële verantwoording 

Financieel overzicht 2023 

Inkomsten      Uitgaven 

Landelijke afdracht (o.b.v. 298 leden)  1441,00  Fietstocht leden           39,25 

Inleg driewielfietsdag     165,00  Kosten driewielfietsdag    109,00 

Tekort         17,94  Jaarvergadering       83,70 

       Edese Fietsbel   1074,49 

       Ledenbinding en -werving     152,50 

       Naar 2024      165,00 

 ______         ______ 

Totaal inkomsten   1623,94  Totaal uitgaven    1623,94 

 

Begroting 2024 

Inkomsten      Uitgaven 

Landelijke afdracht (o.b.v. 280 leden)  1486,00  Edese Fietsbel   1100,00 

Over uit 2023      165,00  Jaarvergadering      100,00 

       Ledenbinding en -werving  ..300,00 

          Secretariaat         100,00 

       Overig        51,00 

      ______       ______ 

Totaal inkomsten     1651,00  Totaal uitgaven   1651,00 
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De Edese wereldfietser 

Hoe de Edese Wereldfietser aan een Duits 

oranjeshirt kwam 

 

Bergen en fietsers hebben vaak een moeizame 

relatie. Sommigen kan het niet steil genoeg 

zijn, anderen vinden de Klinkenbergerweg al 

een hele klim.  

Maar er zijn ook ander soorten bergen, zoals 

Bergen op het Duitse Oostzee-eiland Rügen. 

Een schattig stadje 3 en zonder bergen. 

 

Rügen is niet echt een populaire bestemming 

voor Nederlandse (fiets)toeristen. Het ligt niet 

op een toeristische route en als wij naar zee 

gaan, denken we eerder aan de Noord- dan 

aan de Oostzee. Toch trekt het eiland al twee 

eeuwen lang toeristen aan, vooral uit Berlijn 

dat slechts 300 kilometer naar het zuiden ligt. 

Voor buitenstaanders was het eiland vanwege 

militaire belangen echter zowel onder de 

Nazi9s als in de DDR-tijd moeilijk te bezoeken.  

 

Inmiddels staat dit grootste eiland van 

Duitsland open voor iedereen en het heeft 

opvallend veel te bieden. Het hoofdplaatsje 

Bergen wordt voor het eerst genoemd in het 

jaar 1232. Rondom het eiland liggen prachtige, 

witte stranden en fantastische, historische 

badplaatsen als Binz en Sellin in het 

zuidoosten, Glowe in het noorden en het 

eilandje Hiddensee in het westen. En met een 

oppervlakte van pakweg 40 bij 50 kilometer 

ligt bijna alles op fietsafstand.  

 

Het dunbevolkte eiland heeft een bijzonder 

onregelmatige vorm, met overal 

schiereilanden, landtongen, binnenzeeën (hier 

8bodden9 genoemd) en baaien. De 

infrastructuur op de doorgaande wegen is niet 

aangepast aan fietstoeristen, maar er zijn veel 

kleine, vaak onverharde weggetjes waar je 

heerlijk kunt genieten van de omgeving 

waaronder de prachtige krijtrotsen in het 

noordoosten.  

 

Tijdens het boodschappen doen in Bergen 

kwam ik langs de Zweiradladen Kresse, aan de 

Dammstrasse. Mijn oog viel op een knal 

oranje fietsshirt van de lokale Sana Sport 

Gemeinschaft, de SSG Rügen e.V. Niet alleen 

stond het shirt vol met exotische lokale 

reclame maar het had ook een kaartje van het 

eiland. Dat moest ik, als fiets- èn als 

kaartliefhebber, hebben! <Sind Sie Mitglied 

der Gemeinschaft?= <Nee, ik ben geen lid.= 

<Dan kan ik u helaas dit shirt niet verkopen.= 

Dat had ik zelden meegemaakt, dat men in 

een winkel iets niet wil verkopen en ik zal heel 

teleurgesteld hebben gekeken.  

 

Op dat moment werd ik aangesproken door 

een andere klant die zich voorstelde als 

Dieter, Sekretär van de SSG. Als ik dat shirt 

echt graag wilde hebben, wilde hij het wel 

voor mij kopen. Het geld kon ik naar hem 

overmaken, kein Problem. De verkoopster 

stond er een beetje schaapachtig bij te kijken. 

Waarschijnlijk voelde ze zich door Dieter in 

haar hemd gezet maar verbieden kon ze de 

transactie natuurlijk niet.  

 

Dieter pakte het shirt van mij aan, rekende af 

en gaf het weer terug. Hij vroeg een papiertje 

aan de verkoopster, schreef zijn gegevens 

erop en wenste me een prettige vakantie 3 

met een mooi lokaal shirt!  

 

 

Frank Bron
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 Thema:  

 Gelderse aanpak  

 verkeersveiligheid 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Agenda 
 

1. Opening van de vergadering 

 

2. Presentatie Hanno Hommel en Erik Fikkert (beleidsmedewerkers Verkeersveiligheid 

Provincie Gelderland) over de Gelderse aanpak van de verkeersveiligheid. 

 

3. Pauze 

 

4. Filmpjes Geert Kloppenburg: Fietsen jouw kinderen ook zo (veilig) naar school? 

 

5. Financieel verslag over 2023 en begroting voor 2024 (in deze Fietsbel) 

 

6. Verslag kascommissie en verkiezing van een nieuw lid van de kascommissie 

 

7. a. Vaststellen verslag algemene ledenvergadering 2023 (Fietsbel 70 en website) 

b. Jaarverslag 2023 (in deze Fietsbel) 

 

8. Plannen voor 2024  

a. Algemeen 

b. Verjonging ledenbestand 

 

9. Rondvraag 

 

10. Sluiting van de vergadering 

Algemene Ledenvergadering Fietsersbond Afdeling Ede 
 

Donderdag 11 april 2024, aanvang 20.00 uur 
 

Locatie: Wijkcentrum Het Kernhuis (zaal De Buitenkans), Parklaan 60, Ede 

Gelderland streeft naar een jaarlijkse daling van 

het aantal (ernstige) verkeersslachtoffers. Maar 

deze doelstelling staat onder druk. Het aantal 

ernstige verkeersslachtoffers neemt niet af en 

het aantal dodelijke slachtoffers neemt toe.  

De toename van dodelijke slachtoffers vindt 

grotendeels plaats bij fietsers.  

De provincie wil haar inspanningen daarom 

vergroten. Hanno Hommel en Erik Fikkert laten 

zien hoe dat in de Uitvoeringsagenda 

verkeersveiligheid 2024-2027 gestalte krijgt. 

Daarbij gaan zij in op de provinciale rol t.a.v. 

veilige infrastructuur, veilig gebruik van de 

infrastructuur en de regierol van de provincie. 


